
 
 

Forslag til detaljregulering for Hovin, gbnr 411/51 m.fl 
 
Merknadsbehandling – Sammenfatning av uttalelser fra varsel om oppstart, varslet  
04.07.2024, frist 30.08.24 
 

Sammendrag av uttalelse Forslagstillers kommentarer 
DSB 
03.07.24 
 

1.1 Direktoratet for samfunnssikkerhet og beredskap (DSB) opplyser om at de ikke har 
kapasitet til å gå inn i alle mottatte plansaker og sender derfor et generelt svar til saken. De 
henviser til at Statsforvalteren har et overordnet ansvar for å følge opp samfunnssikkerhet i 
planer. DSB samarbeider med Statsforvalteren og vil gi faglig innspill til Statsforvalteren 
dersom det er nødvendig. 

1.1 Tas til orientering.  

Sammendrag av uttalelse  
Elvia 
02.07.2024 

1.1 Adkomst for Elvia 
Det skal ikke iverksettes tiltak som hindrer eller forringer adkomsten for Elvia. 
1.2 Eksisterende lav- og høyspenningskabler 
Tiltak kan gjennomføres nær kabelgrøfter (maks. 1 meter horisontalt fra grøftens ytterkant), 
men tilgangen til kabelgrøftene må ikke hindres. Inngrep som endrer overdekningen over 
kablene, skal unngås. 
1.3 Kostnader 
De som initierer tiltak som påvirker strømforsyningsnettet (flytting, nyanlegg eller 
forsterkning) må dekke kostnadene. Dette inkluderer eventuelle kostnader for nye 
bruksrettigheter og eventuelle nødvendige endringer i elektriske nett eller anlegg. 
1.4 Inntegning på plankart 
Kabelføring under bakken skal ikke tegnes inn på kartet. Forskrift om beredskap og sikkerhet i 
energiforsyningen gjelder. 
1.5 Avsluttende kommentar 
Utbygger bør kontakte Elvia i god tid før byggestart for å avklare strømforsyning. Eventuelle 
tekniske spørsmål og søknader om tiltak innenfor restriksjonsbeltet skal sendes via Elvias 
hjemmeside eller firmapost@elvia.no. 
 

1.1 Det legges opp til forbedret situasjon for Elvia. 
Det reguleres inn areal for trafo med tilhørende 
bestemmelser.  

1.2 Tas til orientering. Kabelgrøfter prosjekteres av 
fagperson. Nødvendig omlegging av kabler og 
ledninger sikres i bestemmelsene.  

1.3 Tas til orientering.  
1.4 Tas til orientering 
1.5 Tas til orientering 

 

   
FAU Hovin skole 
29.08.2024 

1.1 Fordeling av toaletter 
Toalettene må befinne seg i trygge omgivelser for å bla unngå fare for mobbing. FAU ønsker 
økt antall toaletter i 1. etg. i gammelt bygg. Toaletter i kjeller ansees ikke som trygge for 
elevene grunnet for stor avstand slik at lærere ikke kan følge med. Toaletter i nybygget kan 
brukes, men langt unna og ikke vel egnet av samme grunn som over. FAU ønsker at det 

1.1 Toaletter i kjeller pusses opp slik at det blir en 
forbedret situasjon, det blir ny løsning med vegger fra 
gulv til himling og individuelle båser med egne 
vasker. Antallet toaletter i kjeller blir redusert.  I 
tillegg etableres det noen nye toaletter i første etasje.  



 
 

vurderes om kopirom/lager kan flyttes til administrasjonen og at dette frigjorte området kan 
brukes til 2-3 toaletter. 
 
1.2 Flerbrukshall 
Hovin skole klarer ikke innfri krav for kroppsøving på skolen. FAU ønsker at man få vurdere 
samkjørt nybygging og rehabiliteringen av Hovin sammen med bygging av ny flerbrukshall.  
 
1.3 Saltak 
FAU mangler å få fasade på taket. I området der skolen ligger er vedtatt arkitektur saltak, 
skolen bør forholde seg til den lokale arkitekturen. 
 
1.4 Utomhus 
Det må ivaretas behov for ulike aktiviteter. 
«Kiss and ride» er viktig mtp trafikksikkerheten. 
 
 

1.2 Det er lagt inn mulighet for etablering av 
flerbrukshall i forbindelse med denne planen. Det er 
ingen konkret plan om å realisere bygget per dags 
dato, men planen muliggjør det i fremtiden.  
1.3 Gesims utformes med vinkler for å illudere flere 
repeterende saltak. I det politiske budsjettvedtaket lå 
det som en forutsetning at flerbrukshallen og skole 
skulle etableres med flatt tak grunnet stram 
økonomi. Gesimsvariasjon er et avbøtende tiltak for å 
gi opplevelse av variasjon i fasadeutrykket og 
gesimslinje.  
1.4 Både utearealer og kiss and ride er forbedret i 
planforslaget i forhold til tidligere situasjon. Arealer 
er avsatt som egne reguleringsformål og det er satt 
inn bestemmelser med krav til innhold og 
opparbeidelse.  

   
Fortidsminneforeningen 
30.08.2024 1.1 Skolen ligger svært sentralt i Spydeberg sentrum. På bakgrunn av dette vil foreningen 

anbefale at det legges stor vekt på estetikk og arkitektur i utformingen av de nye byggene. Vi 
understreker viktigheten av å tilpasse både fasade og takkonstruksjon til omgivelsene.  

Fortidsminneforeningen, Indre Østfold lokallag vil på det sterkeste anbefale at nye bygg, både 
skolebygg og flerbrukshall, får saltak, og en lang, monoton vegg mot Lyserenveien bør unngås. 
Saltak anbefales også av årsaker som vær og vind, der flate tak er langt mer utsatte. 
  

1.1  «Stasjonsbyenes farger», utarbeidet av Indre 
Østfold kommune 2023, skal ligge til grunn for 
fargevalg på nye tiltak innenfor planområdet. 
Fargekonsept er lagt ved planforslaget. Det er i 
tillegg gitt bestemmelser om variert gesims, og farge 
og materialbruk som demper fjernvirkningen og en 
monoton fasade.  

   
 Østfold 
fylkeskommune 
29.08.2024 
 

1.1 Rikspolitiske retningslinjer for å styrke barn og unges interesser i planlegging 
Plan- og bygningslovens § 5-1 krever innbyggermedvirkning, og det bør legges til rette for at 
grupper som ikke kan delta direkte får gode muligheter for medvirkning. 
1.2 Medvirkning 
Alle elever har rett til å si sin mening om skolen, og Østfold fylkeskommune oppfordrer til 
involvering av unge i prosjektet. 
1.3 FNs 17 bærekraftsmål 
Fylkeskommunen vektlegger bærekraftig utvikling, og FNs bærekraftsmål skal bidra til 
samarbeid og bærekraft i planleggingen. 

1.1 Medvirkning er utført etter lov og forskrift, 
prosessen er dokumentert i planbeskrivelsen.  
1.2 Det er utført medvirkning med elevrådet, samt 
avholdt møte med kommunens barnerepresentanter i 
forbindelse med KU-arbeidet.  
1.3 Tas til etterretning, relevante bærekraftsmål er 
belyst i planbeskrivelsen.  
1.4 Det er satt detaljerte krav til utomhusplanens 
innhold i reguleringsbestemmelsene. 
1.5 Det reguleres inn gang- og sykkelvei langs søndre 
plangrense. Denne forbindes med fremtidig gang- og 



 
 

1.4 Detaljreguleringsplan 
Detaljreguleringsplanen er juridisk bindende, og det er viktig at utomhusplanen er tilstrekkelig 
detaljert, da den ikke har samme juridiske styrke som en reguleringsplan. 
1.5 LNF og friområder 
Planen bør sikre grønnstruktur, inkludert områder for lek, turstier og annen fysisk aktivitet, og 
det bør legges til rette for snarveier for barn og unge. 
1.6 Naboeiendommen 
Naboeiendommen er i dag dekkhotell, men reguleres som boligbebyggelse med hensynssone 
omforming. 
1.7 Universell utforming - skolebygg 
Universell utforming skal ivaretas i planleggingen, og det bør legges opp til et høyt 
ambisjonsnivå for å oppnå dette, utover minimumskravene i Tek17. 
1.8 Naturfare 
Planen må ta hensyn til flom- og skredfare. Dersom det er risiko for naturfare, skal 
hensynssoner fastsettes med nødvendige sikkerhetstiltak. 
1.9 Faresone 
Planområdet er utsatt for ras, skred og flom. En konsekvensutredning er påkrevd ved konflikt 
med naturfarekriteriene. 
1.10 Vann 
Planen skal vurdere effektene på miljøtilstanden i berørte vannforekomster og om det vil 
påvirke miljømålene i vannforvaltningsplanen. 
1.11 Støy og luftkvalitet 
Støy og luftkvalitet skal vurderes i tråd med T-1442/2021 og T-1520 retningslinjene. 
1.12 Kulturminnefaglige merknader - nyere tids kulturminne 
Det er positivt at eksisterende eldre skolebygg skal gjenbrukes, og det anbefales at nybygget 
harmonerer med de eldre bygningene ved å bruke materialer som rød teglstein og malt 
trepanel. 
1.13 Samferdsel 
Planen for Hovin skole skal ta hensyn til trafikksituasjonen, inkludert løsninger for 
bussoppstilling og dropp-sone. Det bør vurderes å bevare gang- og sykkelvei langs fylkesvei 
122 og unngå parkering på fylkeskommunal eiendom. 
1.14 Trafikkvurdering 
En trafikkvurdering er nødvendig for å kartlegge konsekvenser for trafikkavvikling og 
trafikksikkerhet, samt for å vurdere løsninger for skoleområdet, skolevei og snarveier. 
1.15 Teknisk plan og byggeplan 
Østfold fylkeskommune bør involveres tidlig i planprosessen, og det bør utarbeides en teknisk 
plan for tiltak på fylkesveien, inkludert tilstrekkelig areal for kryss, avkjørsler og snøopplag. 

sykkelvei over den tilgrensende tomten «Dampsaga».   
Snarvei over friarealet langs Hyllibekken er tilknyttet 
denne. Snarveien er utenfor planområdet og reguleres 
derfor ikke inn. Deler av friarealet i skråningen langs 
Hyllibekken i vest reguleres til offentlig privat 
tjenesteyting og blir en del av skolens uteareal. 
 1.6 Tas til etterretning, og er beskrevet nærmere i 
planbeskrivelsen.  
1.7 Utearealer og nye bygg er prosjektert etter 
prinsipper for universell utforming som fastsatt av Tek 
17. Det er også gjort tiltak for å forbedre situasjonen i 
eksisterende bebyggelse ved hjelp av ramper, heis, ny 
belysning og generell overflatebehandling med 
kontraster.  
1.8 Det er utført en konsekvensutredning av temaet 
flom, skred og erosjon, samt en ROS-analyse. Som et 
resultat av konsekvensutredningen er planområdet 
ikke lengre omfattet av flomsonen og det er regulert 
inn tiltak for erosjonssikring av bekken. Faresonen for 
skred er også redusert etter 
områdestabilitetsvurderingen, og det er kun 
skoletomtens vestre del som nå berøres av faresone 
(2614 Skuleberg). 
1.9 se punkt 1.8 
1.10 Temaet er ikke belyst i VAO plan, men overvannet 
fra skolegården er ikke forurenset. Det er sikret i en 
bestemmelse at urenset overvann fra anleggsfasen 
ikke skal føres på kommunens ledningsnett eller føres 
til resipient.  
1.11 Det er utarbeidet både støy- og luftrapport og 
retningslinjene er innarbeidet i planbestemmelsene.  
1.12 Det er satt inn bestemmelse om estetikk som 
omhandler temaet. Her er det sikret at lange fasader 
skal ha «en utforming, farge- og materialbruk som 
bryter opp fasadeveggen og demper høyde- og 
breddevirkningen av bygget».  Det står i tillegg 
«Bygningers arkitektur og detaljering, samt områdets 
vegetasjon skal gi kvalitet til området. Det må legges 



 
 

1.16 Byggegrense mot fylkesveier 
Byggegrensen langs fylkesvei 122 er 50 meter, men et nytt bygg kan plasseres 27 meter fra 
senterlinjen, så lenge trafikksikkerhet og tilstrekkelig plass for gang- og sykkelvei samt 
bussoppstilling ivaretas. 
1.17 Kollektivtransport, sykkel og gange 
Det bør tilrettelegges for kollektivtransport, gang- og sykkelmuligheter, og kollektivtilbudet 
samt gangavstand til nærmeste holdeplasser bør beskrives. 
1.18 Hjertesone 
Etablering av hjertesoner rundt skoler anbefales for å redusere biltrafikk og motivere til gåing 
og sykling. 
1.19 Bil- og sykkelparkering 
Det bør settes maksimumskrav for bilparkering og minimumskrav for sykkelparkering, samt 
spesifikasjoner for kvaliteten på sykkelparkeringen. 
1.20 Trafikksikkerhet i anleggsperioden 
Det skal sikres trafikksikkerhet for alle trafikantgrupper i anleggsperioden, med spesifikasjon 
av tiltak for gående og syklende. 
1.21 Universell utforming 
Transportsystemet skal være universelt utformet for å ivareta tilgjengelighet for alle. 
1.22 Støy og luft 
Klima- og miljødepartementets retningslinjer for støy og luftkvalitet skal legges til grunn for 
planarbeidet. 
 

vekt på estetisk utforming mot nærliggende 
bebyggelse, uttrykk mot fylkesveien og fjernvirkning 
mot jordbrukslandskapet i nord og øst. 
«Stasjonsbyenes farger», utarbeidet av Indre Østfold 
kommune 2023, skal ligge til grunn for fargevalg på 
nye tiltak innenfor planområdet» Nybygget mot 
Lysernveien er tiltenkt en fasade som består at 
aluplater og treverk i farger som harmonerer med 
eksisterende teglbygg. Flerbrukshallen er tiltenkt med 
trefasade med farge som harmonerer med øvrig 
bebyggelse.  
1.13 Gangvei har fått forbedret kurvatur og føres 
langs Lysernveien. Innspillet angående 
parkeringsplasser er hensyntatt og det er ikke 
parkeringsplasser på Fylkeskommunale arealer. 
Avkjørsel til parkering er flyttet lengre nord og er 
prosjektert av veifaglig konsulent. Det er utarbeidet 
teknisk plan som er oversendt til fylkeskommunen til 
godkjenning. Det er etablert soner for annet vegareal 
mellom gang- og sykkelvei for snøopplag.  
1.14 Det er utført en konsekvensvurdering for trafikk 
utført av Asplan Viak.  
1.15 Teknisk rammeplan og teknisk plan er utført av 
veikonsulent fra Ingeniørfirmaet Svendsen og co. AS, 
og oversendt fylkeskommunen. Fylkeskommunen har 
gitt innspill til den tekniske planen, og dette skal 
imøtekommes før planen skal til sluttbehandling. 
Det er satt inn en bestemmelse om fylkeskommunal 
godkjenning av alle tiltak som berører fylkesveinettet 
før IG.  
1.16 Avstand fra bestemmelsesområder 1 og 2 vises i 
plankart på henholdsvis 26.2m fra #1 og 13.7m fra #2. 
For å løse kiss and ride og bussoppstilling er det 
nødvendig å etablere dette mellom fylkesveien og nytt 
tiltak. Dette er for å sikre separering av skolegården 
og kjørearealer. Denne løsningen er vurdert av 
veikonsulent og kommunens veiavdeling som den 
mest trafikksikre løsningen for Hovin skole.  



 
 

1.17 Dette beskrives i planbeskrivelsen og i KU notat 
trafikk og mobilitet, Asplan Viak. 
1.18 Det ble ikke valgt å ha en løsning med 
«hjertesoner» i dette planforslaget. Nord for 
jernbanen finnes det ikke en naturlig plass for å 
etablere dette i dag og som kommunen har tilgang 
på. Det har ikke vært ønskelig å etablere en slik sone 
sør for jernbanen, som vil medføre flere 
fotgjengerkryssinger over jernbanen på vei til og fra 
droppsonen. Dette kan vurderes på nytt, når 
undergangen under jernbanen er etablert, og det 
dermed kan tilbys bilfrie gangsoner til skolen sørfra. 
Den valgte kiss&ride løsningen er en utvidelse av 
eksisterende løsning, og det ligger arealmessig godt 
til rette for den foreslåtte løsningen. Droppsonen og 
bussplassen er fysisk adskilt fra skolegården av det 
planlagte nybygget. Et fortau er planlagt som del av 
kiss&ride utformingen, for å sikre trygge 
ventearealer. Det vurderes at tiltaket er en trygg 
løsning, med tydelig atskilte kjøre- og gangarealer. 
Dette er en oppgradering fra i dag, og som vil øke 
sikkerheten for de gående. 
 
1.19 Det er satt minimumsbestemmelser for 
sykkelparkering med krav om mulighet til låsing av 
sykkel og at 50% av sykkelparkeringsplassene skal ha 
takoverbygg. Det er maks bestemmelser for 
bilparkering. 
1.20 Forholdet er sikret i reguleringsbestemmelsene. 
1.21 Anlegget vil utformes i henhold til krav til 
universell utforming fastsatt i gjeldende regelverk.  
1.22 Retningslinjene for behandling av støy (T- 
1442/2021) og luftkvalitet (T-1520) er lagt til grunn for 
reguleringsarbeidet.  
 
 

   
Indre Østfold idrettsråd 1.1 Det bør bygges flerbrukshall i direkte tilknytning til skole. 1.1 Det er regulert inn areal for flerbrukshall.  



 
 

15.07.2024  
1.2 Det prosjekteres inn nok lagerplass som dekker skolens-, idrettens-, samt lag og 
foreningers behov. 

 
1.3 Arealet utformes slik at Indre Østfold kommune kan søke spillemidler. 

1.2 Lager er ikke prioritert i første fase av prosjektet 
grunnet begrensninger i eksisterende bygg, samt 
tomtens areal. I forbindelse med etableringen av 
flerbrukshallen vil det etableres lagring for 
idrettsutstyr. Hallen er ikke ferdigprosjektert og i 
forbindelse med byggesak vil det være mulighet 
til å justere innhold av flerbrukshallen samt 
sambruk i eksisterende bygg.  

1.3 Arealet er utformet i henhold til krav slik at det 
er mulig å søke spillemidler for flerbrukshallen.  

   
Indre Østfold kulturråd 
07.08.2024 

 

1.1 Indre Østfold kulturråd ønsker at veilederen “Skolen som kulturarena” av Viken 
fylkeskommune, 2023, benyttes i denne prosessen, slik at frivilligheten får gode vilkår i den 
nye skolen. 
 
1.2 Spydeberg skolekorps og Spydeberg brass vil trenge et øvingsrom tilpasset akustisk 
lydsterk musikk. God takhøyde og stort nok romvolum er viktig for at øverommet kan brukes 
av korpsene. Det er ønskelig fra kulturrådets side at denne standarden benyttes i 
planleggingen av øverom for korpsene: NS-ISO 23591:2021 (Standarden for øverom) 
 
1.3 Se vedlegget “Sjekkliste” fra Norsk musikkråd for mer informasjon. 

 
1.4 Korpsene vil trenge nærlager på minst 25kvm som ligger ved siden av øverommet. Det er 
viktig at dette lageret er i samme etasje og uten hinder slik at perkusjonsutstyr og notestativer 
kan fraktes enkelt mellom lageret og øverommet. 
 
1.5 Indre Østfold kulturråd henstiller partene å ha tett dialog med idrett og- kulturlivet 
(herunder idretts- og kulturrådet) under hele prosessen. Dermed kan problemstillinger løses 
underveis i prosjektet. 

1.1 Tas til orientering. For å holde nybyggets 
arealbehov på et minimum, er det ikke lagt til rette 
for spesifikke aktiviteter utover skolens/SFO sine 
behov. Dette av areal- og budsjettmessige grunner.  
1.2 Gymsalen er tiltenkt tverrbruk som øvingslokale, 
slik det er i dag. Det er ikke lagt opp til større 
endringer av dagens gymsal før flerbrukshallen 
eventuelt etableres. 
1.3 Tas til orientering.  
1.4 Det er ikke satt av arealer til lagring av 
instrumenter i dette prosjektet. Kommunen har hatt 
dialog med de involverte for å se om det finnes 
løsninger, men grunnet stramt budsjett og begrenset 
tomteareal som videre begrenser mulig fotavtrykk til 
nytt bygg, har ikke lagring til frivilligheten blitt 
prioritert i dette prosjektet.  
1.5 Det har ikke vært en egen medvirkningsprosess 
med Indre Østfold kulturråd i dette prosjektet, men 
det har vært dialogmøte underveis i prosessen 
mellom kommune og lag/foreninger. IØ kulturråd vil 
få muligheten til å gi nye innspill til planforslaget i det 
offentlige ettersynet.  

   
NVE 
02.09.2024 

1.1 Grunnforhold (kvikkleirefare): 
Planområdet ligger innenfor en kartlagt kvikkleiresone (Skuleberg). En grundig utredning av 
kvikkleiresonen er nødvendig, inkludert en geoteknisk vurdering og oppdatering av sonens 
avgrensning og klassifisering. Det må dokumenteres tilstrekkelig sikkerhet mot kvikkleireskred, 

1.1 Temaet er konsekvensutredet. Det er også 
utført geotekniske undersøkelser og 
områdestabilitetsvurdering som er kvalitetssikret 



 
 

og vurderingene skal kvalitetssikres i henhold til kravene for gjeldende tiltakskategori. 
Eventuelle endringer i sonen må meldes inn for oppdatering. 
1.2 Flom: 
En del av planområdet ligger i et aktsomhetsområde for flom. Det er viktig at reell flomfare 
vurderes og tas hensyn til i planarbeidet. Planen må dokumentere at sikkerhetskravene i 
TEK17 § 7-2 er oppfylt. 
1.3 Overvann: 
Planarbeidet må være bevisst på hvilke arealer som er best egnet til å håndtere overvann, 
både for infiltrering, fordrøyning og trygg bortledning. Det er viktig å velge arealer for bygging 
som ikke hindrer god håndtering av overvann. NVEs veiledere for håndtering av overvann i 
arealplanlegging (2022 og 2023) bør benyttes for ytterligere veiledning.  
 

gjennom uavhengig kontroll.  NVEs veileder er lagt til 
grunn for vurderingen.  
1.2 Temaet er konsekvensutredet og flomsone er 
justert i henhold til vurderinger i KU-notat Flom, 
Asplan Viak.  
1.3 Veiledere er benyttet i arbeidet med 
overvannet og er i henhold til tre-trinns prinsippet for 
håndtering av overvann. Et eget VA- og 
overvannsnotat følger planforslaget. 
 

   
Småbyen Spydeberg  
29.08.2024 
 

1.1 Skolens identitet – Tenke på omgivelser, skal passe inn. Det må tas hensyn til at skolen 
ligger mellom bondegårder, kubeite, Felleskjøpet og mølla. Småbybildet er basert på trehus 
med saltak. Kan skolen bygges som en låve? 

1.2 Logistikk / trygg skolevei  

1.3 Hvor mye av skolen vil være tilgjengelig utenom skoletid. 

 

1.1 Det er satt inn bestemmelser om krav til estetikk 
og utforming. Saltakene i nærområdet har gitt 
inspirasjon til prosjektets takform. Gesims utformes 
med vinkler for å illudere flere repeterende saltak. 
1.2 Det er utført en trafikk- og mobilitetsanalyse. 
Gang- og sykkelveier er regulert inn for å sikre trygg 
skolevei. Logistikk adskilles fra skolegården.  
1.3 Nybygget er prosjektert med tanke på at deler 
kan holdes åpent for aktiviteter utenom skoletid. 
Øvingsrom for korps/Brass vil foregå i eksisterende 
gymsal, som i dag, frem til flerbrukshall etableres og 
aktiviteten kan videreføres der. 

   
Spydeberg Brass  
31.08.24 

1.1 Større lagerplass, 20 m2 eller større er ønsket, og lagerrommet må være i tilknytning til 
øvingsrom/gymsal og på samme plan. 
 
1.2 Ønsker tilgang til gruppe-/øvingsrom for gruppeøvelser, eks klasserom – som i dag. 
 

 1.1 Det er ikke avsatt plass til lagring for Spydeberg 
Brass i forbindelse med gymsalen som kan brukes 
som øvingslokale. Se svar til Indre Østfold kulturråd 
for øvrige kommentarer.  

 1.2 Tverrbruk av skolelokalene er en forutsetning for 
all skoleplanlegging. Disponering av disse er et 
anliggende som ligger hos kommunen og skolen og 
ikke en del av reguleringsprosjektet.  

   
Spydeberg Dampsag 
30.08.24 

1.1 Arkitektur og stedstilpasning 
Prosjektet bør tilpasses stedet for å bevare områdets identitet og kvaliteter. Lyserenveien 2 

1.1 Se svar til Østfold Fylkeskommune angående 
estetikk.  



 
 

(Spydeberg Dampsag) har allerede reguleringskrav om saltak, trekledning og tradisjonelle 
farger for å matche omgivelsene. 
1.2 Trafikksikkerhet og hjertesone 
Det er et mål å få flere til å gå og sykle til skolen, både for folkehelsen og for å redusere 
biltrafikk. Et viktig tiltak er å etablere en hjertesone rundt skolen. Statens Vegvesen advarer 
mot en stor "kiss & ride"-løsning som kan øke biltrafikken og redusere trafikksikkerheten. Ved 
å redusere størrelsen på denne løsningen kan man både øke sikkerheten og spare plass til 
andre formål, som skolegården. Kommunen har allerede regulert en trygg og grønn skolevei 
med en kulvert under jernbanen og gang- og sykkelvei til Hovin Skole. Det er også vedtatt et 
fotgjengerfelt for tryggere adkomst. Det anbefales å samle alle parter for å se på hvordan man 
kan lage en helhetlig, trygg og grønn skolevei. 
1.3 Midlertidig parkering og “kiss & ride” 
Det tilbys arealer for midlertidige parkeringsplasser og en midlertidig "kiss & ride"-løsning 
frem til den permanente løsningen er på plass etter at kulverten under jernbanen er ferdig. 
1.4 Sykkelparkering 
Det foreslås å plassere sykkelparkeringen vest i planområdet, nær den nye hovedtraseen for 
gående og syklende til skolen, i stedet for øst. 
1.5 Bruk etter skoletid 
Spydeberg Dampsag er positiv til sambruk av arealene også utenfor skoletid. 
1.6 Grunnforhold og avbøtende tiltak 
Det er gjennomført grunnundersøkelser i området, og det foreslås et samarbeid for å sikre at 
foreslåtte tiltak er hensiktsmessige og at området utnyttes best mulig. 
1.7 Felles renovasjon 
Forslag om felles renovasjon for området, som kan redusere kostnader, trafikk og bedre 
arealutnyttelsen. 
1.8 Felles energi og oppvarming 
To nabogårder har foreslått fjernvarme basert på flisfyring, noe som kan være verdt å vurdere 
i fellesskap. 
1.9 Midlertidig skole 
Det tilbys arealer både inne og ute til bruk som midlertidig skole, som alternativ til en 
brakkerigg. 
 

1.2 Se svar til Østfold Fylkeskommune angående 
temaet hjertesone. Det er utført en trafikk- og 
mobilitetsanalyse i forbindelse med planarbeidet.  
1.3 Tas til orientering, men kommunen som skoleeier 
ønsker å løse skolens behov for nødvendige 
funksjoner på egen grunn, for å sikre dette også i 
fremtiden.  
1.4 sykkelparkeringen er lagt i forbindelse med 
skolen, rett sør for nybygget. For best 
brukervennlighet skal sykkelparkering plasseres i 
nærhet til innganger. Sykkelparkeringen vil ligge i 
tilknytning til g/s-veien som er regulert inn langs 
plangrensen i sør. 
1.5 Tas til orientering 
1.6 Temaet grunnforhold er vurdert i forbindelse med 
områdestabilitetsvurdering. Temaet flom, skred og 
erosjon er konsekvensutredet med forslag til 
avbøtende tiltak innarbeidet i planen. Gjennomføring 
av tiltak er knyttet opp mot faser i byggesaken, og 
må derfor følge prosjektets fremdrift.  
1.7 Renovasjonsløsning til private husholdninger 
håndteres av andre renovasjonsleverandører enn til 
det offentlige- og næringsvirksomheter. Det ble 
derfor ikke hensiktsmessig med samarbeid i dette 
tilfellet. 
1.8 Oppvarmingskilde tilhører detaljfasen, det skal 
benyttes klimavennlige og bærekraftige løsninger for 
oppvarming i skoleprosjektet.  
1.9 Kommunen har løst behovet innenfor egne 
eiendommer.  

   
Spydeberg Skytterlag 
28.08.2024 

1.1 Konsekvenser for Spydeberg skytterlag 
Spydeberg skytterlag påpeker at konsekvensene for deres virksomhet og andre frivillige 
organisasjoner ikke er tilstrekkelig adressert i de offentlige dokumentene. Skytterlaget mener 
det vil få dramatiske konsekvenser hvis de blir tvunget til å forlate sine lokaler i Hovin skole, da 
innendørsbanen er viktig for ungdom i bygda, spesielt for de som ikke deltar i andre 

1.1 Skytebanen foreslås ikke videreført i dette 
planforslaget. Ved fremtidig flerbrukshall tilknyttet 
skolen, vil det være behov for et tilhørende 
garderobeanlegg. Det finnes allerede garderober i 
kjelleren, og ved etablering av flerbrukshall er det 



 
 

fritidsaktiviteter. Skytetrening har vist seg å ha positive effekter for barn med 
konsentrasjonsvansker og ADHD, og skytterlaget er også en del av totalforsvaret, noe som 
understreker viktigheten av å bevare slike fasiliteter. 
Skytterlaget har vært i kontakt med kommunen, og de påpeker at de ikke har fått 
tilbakemelding på sitt forslag om ombygging av banen for å kombinere skytebane og 
garderobe. Kommunen har ikke ansett skytterlaget som en berettiget bruker av lokalene, og 
administrasjonen har vist liten interesse for å finne alternative løsninger. Skytterlaget har fått 
juridisk støtte for sitt krav om bruksrett til lokalene, og de understreker at konsekvensene ved 
å miste innendørsbanen vil være alvorlige for laget. 
Skytterlaget etterlyser en reell medvirkningsprosess og foreslår at en løsning kan være å 
samarbeide med kommunen for å bygge om eksisterende fasiliteter. Hvis dette ikke er mulig, 
krever de hjelp til å finne et alternativt lokale for innendørs skytebane. 
 

naturlig å utvide garderobefasilitetene som en 
utvidelse av eksisterende garderobeanlegg. Da må 
arealene til skytebanen benyttes, for best logistikk og 
samlokalisering. Det er vurdert at skolens behov for å 
kunne tilby undervisning i kroppsøving på skolens 
arealer, veier tyngre enn å legge til rette for en 
fritidsaktivitet som ikke er tilknyttet skolen. 
Skytebane i kombinasjon med garderobeanlegget vil 
heller ikke være forenelig med et oppgradert 
brannkonsept samt plass til graderobeanlegg. 
Brannslusen vil gjøre at banen ikke vil bli lang nok. 
Det vil ikke bli fasiliteter for publikum eller foreldre på 
trening. Det vil heller ikke bli tilgang på våpenrom når 
det evt skulle skytes, og datarom / standplasslederbu 
vil også bli borte. En slik kombinasjonsløsning vil 
derfor ikke være gjennomførbar. Risikoen for 
blyforurensing i forbindelse med skytebanens 
aktivitet kan også være en negativ faktor ved dagens 
plassering av skytebanen. Kommunen og leietaker er 
i prosess rundt nye arealer for å videreføre 
skytterforeningens aktivitet. 

   
Statens Vegvesen 
23.08.2024 

1.1 Trafikksikkerhet 
Trafikksikkerhet og fremkommelighet for alle trafikantgrupper er essensielt. Det anbefales at 
offentlige trafikkarealer dimensjoneres etter Statens vegvesens håndbøker, særlig med fokus 
på fri sikt i kryss og avkjørsler. Store kjøretøy bør unngå rygging, og lekeplasser bør ikke 
plasseres nær manøvreringsarealer for kjøretøy. Barn og unge skal også høres i planleggingen, 
som understreket i Nasjonal transportplan. 
1.2 Bilfri sone 
Området rundt Hovin skole bør være bilfritt, etablere en «Hjertesone» for å gjøre det tryggere 
for barn å gå eller sykle til skolen. Foreldre som kjører, må bruke markerte hentesteder 
utenfor denne sonen. 
1.3 Kryss og avkjørsler 
Kryss og avkjørsler skal utformes etter Statens vegvesens håndbok N100, med klare siktkrav. 
Det skal ikke være sikthindringer høyere enn 0,5 m innenfor sikttrekanten, og trær skal 
oppstammes for god sikt. 
1.4 Syklende og gående 
Det bør tilrettelegges for økt sykling og gange med sammenhengende sykkelveger og 

1.1 Renovasjonsarealer er separert fra skolegården 
og plasseres i forbindelse med ny kiss and ride. 
Parkering for ansatte er plassert vest for skole 
med egen innkjøring fra Lysernveien. 

1.2 Hovin skole er lokalisert i ytterkanten av 
Spydeberg sentrum, skolekretsen er stor og det er 
beregnet en ÅDT på 600 bilder i kiss and ride sløyfen 
etter skoleutvidelsen og etablering av flerbrukshall. 
Det er utført en mobilitetsutredning i forbindelse med 
planarbeidet. Vurdering av hjertesone, se svar til 
Østfold fylkeskommune. 
1.3 Siktsoner er sikret og det er benyttet SSV 
sine veiledere i arbeidet med dimensjoneringen av 
kryss. Teknisk plan av ny kryssutforming og kiss&ride 
er oversendt fylkeskommune til godkjenning. 



 
 

tilgjengelig sykkelparkering, inkludert lading for elsykler. Gående bør også prioriteres, med 
snarveger og universell utforming for enklere og mer effektive gangforbindelser. 
1.5 Universell utforming 
Universell utforming er lovfestet og skal sikre likeverdige samfunnsdeltakelsesmuligheter. Alle 
deler av transportsystemet, inkludert parkeringsplasser, skal være universelt utformet for å 
fremme tilgjengelighet. 
1.6 Støy 
Trafikkstøy skal utredes tidlig i planprosessen, og nødvendige tiltak for å redusere støy skal 
inkluderes i planen. Grenseverdier for støy, ifølge relevante retningslinjer, bør være del av 
planbestemmelsene. 
1.7 Parkering 
Parkering bør begrenses og legges under bakken for bedre arealutnyttelse. Parkeringsplasser 
for personer med funksjonsnedsettelse skal være nær innganger og tilpasset rullestolbrukere. 
Antallet plasser vurderes individuelt. 
1.8 Kollektivtrafikk 
Planområdet skal ha god tilgang til kollektivtrafikk, med tilknyttede gangforbindelser og 
relevante stoppesteder. Økt bruk av kollektivtrafikk bidrar til bedre bymiljø, klima og 
folkehelse. 
1.9 Trafikkanalyse 
En trafikkanalyse bør gjennomføres for å vurdere trafikale konsekvenser, inkludert 
trafikksikkerhet og avvikling i kryss og avkjørsler, samt støyforhold 
 

1.4 Det er prosjektert 172 
sykkelparkeringsplasser. Gang- og sykkelvei reguleres 
langs Lyserenveien og langs den sørlige delen av 
tomten.   
1.5 Innenfor planområdet er det hensyntatt krav 
til universell utforming i henhold til gjeldende lovverk. 
1.6 Retningslinje for behandling av støy i 
arealplanlegging T-1442/2021 er lagt til grunn for 
støyvurderinger og det er tatt inn en bestemmelse 
som sikrer at retningslinjen følges. Støyrapport følger 
planforslaget og temaet støy er konsekvensutredet. 
1.7 Parkering er regulert inn som eget formål 
med maks bestemmelser for antall parkeringsplasser. 
Parkering under bakken er ikke relevant her med 
tanke på grunnforholdene. HC-parkering er avsatt 
nær innganger. 
1.8 Planområdet er kun betjent av skolebuss. 
Holdeplass for rutebuss er ved Spydeberg stasjon. 
Planområdet ligger i nærhet til Spydeberg stasjon.   
1.9 Det er utført trafikk- og mobilitetsanalyse i 
forbindelse med planarbeidet.  

   
Statsforvalteren i 
Østfold, Buskerud, Oslo 
og Akershus 
15.07.2024 
 

1.1 Barn og unge, elevenes medvirkning 
Planprosessen bør involvere elever tidlig, spesielt når det gjelder konsekvenser for skolens 
utearealer. Det anbefales å redegjøre for uteareal per elev og sikre at arealene er trygge og 
interessante. Hvis utearealene reduseres, bør kvalitetshevende tiltak vurderes. Kommunen 
bør også være oppmerksom på en avgjørelse fra Kommunal- og distriktsdepartementet 
angående utearealer for Vaulen skole. 
1.2 Sikring mot helsefare 
Arealer for barn og unge skal være sikret mot forurensning, støy, trafikkfare og annen 
helsefare. Trafikksikkerheten, spesielt adkomst for elever og ansatte, bør vurderes nøye, 
spesielt med tanke på jernbaneovergangen. Muligheten for planfri kryssing under jernbanen 
bør vurderes. 
1.3 Universell utforming 
Planleggingen skal vektlegge universell utforming for å sikre at alle barn, uansett 
funksjonsevne, kan benytte utearealene. 

1.1 Det er avholdt en rekke brukermøter hvor 
prosjektet er presentert og hvor det har vært 
mulighet for å gi innspill. Det er også gjennomført 
brukermedvirkning med elevrådet, hvor elevene 
hadde samlet inn innspill fra sine trinn. Alle innspill 
ble gjennomgått i fellesskap og lapper hengt opp på 
prosjektplansjer. Mange av elevenes innspill er tatt 
med videre inn i prosjektering av bygg og uteareal. 
Uteareal pr elev er synliggjort i planbeskrivelsen. 
1.2  Planfri krysning – trafikkanalysen anbefaler 
noen tiltak som kan bedre sikkerheten ved 
planovergangen. Dette er tatt inn i 
reg.bestemmelser. Den planfrie krysningen vest for 
stasjonen ligger som krav i annen reguleringsplan. 
Inntil denne er etablert, finnes alternativer til planfri 



 
 

1.4 Støyforhold 
Støy fra Lyserenveien bør tas i betraktning i planprosessen. Skolen skal utformes slik at 
støynivået på utearealer og i undervisningsrom ikke overskrider anbefalte grenseverdier. 
Støyskjerming og plassering av støyfølsomme rom bør vurderes. 
1.5 Samordnet areal- og transportplanlegging 
Trafikkløsningene skal ivareta barn og unges trafikksikkerhet, og det bør tilrettelegges for 
gående og syklende til skolen. Sykkelparkering bør prioriteres, og bilparkering begrenses. 
1.6 Samfunnssikkerhet og klimatilpasning 
Planområdet omfattes av faresone for ras og skredfare. Geotekniske vurderinger bør 
inkluderes, og hensyn til naturfarer og klimaendringer tas. Overvannshåndtering bør vurderes 
med naturbaserte løsninger, spesielt i forhold til Hyllibekken. 
1.7 Jordvern 
Hensynet til jordvernet bør ivaretas, da planområdet grenser til dyrket mark. Utbygging nær 
dyrket mark kan føre til konflikter med landbruksinteresser. Omdisponering av dyrket mark 
bør unngås, i tråd med nasjonal jordvernstrategi. 
1.8 Relevante statlige føringer: 
Planarbeidet bør følge relevante statlige planretningslinjer for klima- og energiplanlegging, 
samordnet areal- og transportplanlegging, og for barn og unges interesser i planleggingen 
 
 

kryssing, samt at avbøtende tiltak vil forbedre 
situasjonen ved eksisterende planovergang.  
1.3 Se kommentar til Østfold Fylkeskommune 
punkt 1.7.  
1.4 Se kommentar til Østfold Fylkeskommune 
punkt 1.11 og 1.22. 
1.5 Se kommentar til Statens vegvesen punkt 1. 
1.6 Se kommentar til NVE sine innspill. Temaet 
flom og skred er konsekvensutredet.  
1.7 Det er utført en konsekvensvurdering av 
temaet og utarbeidet matjordplan til reguleringen og 
det er begrenset innvirkning på tilgrensende 
matjordsarealer. Totalt er det 142 kvm av matjord 
som blir omdisponert. 129 kvm av disse er regulert i 
overordnet plan til jordbruksareal LNF. Arealet er i 
randsonen av dyrket mark og det er regulert inn 
areal til landbruksformål i ny plan. Jorden er 
omfattet av forskriften om floghavre og 
matjordslaget skal flyttes internt i planområdet eller 
innenfor samme eiendom.  
1.8 Relevante statlige planretningslinjer ligger til 
grunn for planarbeidet. 
 

   
Vegforvaltninga Indre 
Østfold 
 

1.1 Kyss og kjør Hovin 
Det bør sees på en helhetlig sammenhengende løsning som også ivaretar renovasjon inn i 
kyss- og kjøranlegget. 
For å skape en bedre lesbarhet så bør buss vurderes lagt i egen lomme for å slippe 
trafikkfarlige situasjoner, hvis skoleelever må gå fra parkerte biler som rygger og gjennom 
parkerte busser. Busslomme kan muligens kombineres med nedgravd renovasjonsløsning for 
en god komprimert løsning, busslommen kan også brukes som på- og avstigning når den ikke 
er i bruk av buss. 
Er det tatt hensyn til mulighet for ankomst/avreise av 3 busser samtidig, behov for 3 
bussplasser? 
Det bør vurderes å flytte dagens løsning (rundkjøring) mot nord for å kombinere innkjøring til 
parkering og lærerarbeidsplasser. Dette vil spare plass, gi bedre flyt enn i inntegnet T-kryss. 
Det må tas høyde for evt trafikk til flerbrukshallen 

1.1 Det er planlagt ny kiss and ride, med eget areal 
for oppstillingsplass av buss. Renovasjonsarealer er i 
tillegg lagt i forbindelse med denne sløyfen slik at det 
ikke vil forekomme rygging. T-kryss for 
lærerparkeringsplasser er utbedret i ny løsning.  
Etterskrift: Etter fylkeskommunens første 
gjennomgang av teknisk plan, er kiss and ride justert 
noe for å optimalisere manøvreringsarealet for buss. 
Justert teknisk plan er oversendt fylkeskommunen. Av 
kapasitetsgrunner har ØFK bedt om å få svare ut 
teknisk plan i løpet av høringsperioden. 
 

   



 
 

Bane Nor, 27.08.2024 1.1 En utvidelse av skolen på nordsiden samt etableringen av en ny flerbrukshall vil kunne føre 
til økt trafikk av motorkjøretøyer, syklende og gående over planovergangen for fylkesvei 122 
ved Spydeberg stasjon. Den sikrede planovergangen er i dag utsatt for mye ulovlig kryssing. 
Det forventes at det videre planarbeidet utreder trafikksituasjonen og at planforslaget som nå 
er under utarbeidelse ikke øker risikoen ved planovergangen. Det forutsettes at 
trafikksikkerhet håndteres i planen. 
 
1.2 det videre planarbeidet utreder grunnforholdene og at eventuelle nødvendige avbøtende 

tiltak sikres i planen. 
 
1.3 Bane NOR har en rekke krav til planlegging i nærheten av jernbanen, 

https://www.banenor.no/nabo-til-jernbanen/ veileder-om-nasjonale-jernbaneinteresser/ 
og https://trv.banenor.no/wiki/Forside 

1.1 Trafikk og mobilitet er utredet som del av dette 
planforslaget. Selv om tiltaket medfører noe økt 
trafikk og antall gående over planovergang, er det 
vurdert til ikke å øke risiko ved planovergangen 
dersom anbefalte tiltak gjennomføres. Hovedtiltaket 
vil være etablering av ny undergang vest for 
stasjonen, og dette ligger som krav i annen 
reguleringsplan. Inntil denne er etablert finnes 
alternativer for trygg kryssing. Mindre avbøtende 
tiltak er sikret i reguleringsbestemmelsene i dette 
planforslaget og/eller beskrevet i KU-trafikk og ROS-
analysen. 
 
1.2 Videre geoteknisk prosjektering sikres i 
bestemmelsene. 
 
1.3 Tas til etterretning 
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